
 
 
                                     Protokół Nr XII  

                       z obrad Sesji Rady Gminy Sławatycze  

                           w dniu 24 czerwca 2008 roku. 

 

 

Sesja trwała od godziny 10.00 do 12.30 

 

Obradom przewodniczył: 

 

 Józef  Chomiczewski – Przewodniczący Rady Gminy 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 
2. Sprawy organizacyjne: 

a )  stwierdzenie quorum, 
b)   przyjęcie porządku obrad, 

c)   przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 
3.  Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

4.  Zapoznanie radnych z działalnością Gminy w okresie między-
sesyjnym wystąpienie Wójta Gminy. 

5.  Dyskusja. 
6.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

      -   zmiany w budżecie Gminy na 2008 rok, 
      -   zmiana wynagrodzenia Wójta Gminy, 
      -  zatwierdzenie projektu „ Utworzenie przedszkola samorzą-

dowego dla  Gminy Sławatycze” i zabezpieczenie środków na ten 
cel. 

7.  Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
8.  Zakończenie obrad. 

 
 

 
 

 
 



                                    Ad.   1 
 

Obrady XII Sesji Rady Gminy Sławatycze otworzył i prowadził 
Józef Chomiczewski – Przewodniczący Rady Gminy, który powi-

tał przybyłych na obrady radnych, sołtysów z terenu Gminy. W 
obradach brali również udział Dariusz Trybuchowicz – Wójt 

Gminy, Arkadiusz Misztal – Sekretarz Gminy, Ewa Lorenc – 
Skarbnik Gminy, Irena Patczyk – Kierownik GOPS oraz przed-

stawiciel Placówki Straży Granicznej w Sławatyczach Chorąży 
Sztabowy Artur Teterka. 

 
                                     Ad.  2 

 
a )  na podstawie listy obecności (stanowiącej załącznik do pro-

tokołu) Przewodniczący obrad stwierdził, że w obradach bierze 
udział 13 radnych na ustawowy skład Rady 15, co stanowi 

władne quorum do podejmowania prawomocnych uchwał; 
 

b )  Przewodniczący obrad odczytał radnym porządek obrad, do 
którego radni nie wnieśli uwag i poprawek i w wyniku przepro-

wadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie przy 13 gło-
sach – za, 

 
c )  w kolejnym punkcie obrad Przewodniczący poprosił radnych 

o przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, który był wyłożony do 
wglądu przed obradami. Radni nie wnieśli uwag i poprawek i w 

wyniku przeprowadzenia głosowania został przyjęty jednogłośnie 
przy 13 głosach – za. 

 
                                      Ad.   3 

 
W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący poprosił rad-

nych o zgłaszanie wniosków, interpelacji i zapytań, głos zabrali:  

 
-  radny Radosław Trzeciak: 

 
    -  przedstawienie sprawy remontu budynku Ośrodka Zdrowia, 

    -  szersze omówienie remontu ul. Mickiewicza, 



     -  jak się przedstawia sprawa wejścia na hipotekę Gminnej      
Spółdzielni „SCH„  

 
-  radny Jacek Mazaniuk: 

 
   -  zaproponował aby na stronach internetowych Urzędu Gminy 

zamieszczać protokoły z Sesji, aby wgląd mieli nie tylko radni ale 
również i mieszkańcy, zawiadomienia o terminie sesji z całym 

porządkiem obrad aby na sesjach mogły uczestniczyć osoby spo-
za Rady, zamieszczać również informacje o pracy Rady Gminy do 

wiadomości mieszkańcom. 
 

   -  przed Sesją zwoływać posiedzenia Komisji wraz z Przewodni-
czącymi Komisji stałych Rady i przedstawiając temat, który bę-

dzie na sesji i konkretnie dotyczy tejże Komisji – celem szerszego 
omówienia. Większość spraw wymaga bliższego spojrzenia a czę-

sto na Sesjach nie ma na to czasu. Natomiast  zwołanie Komisji 
da możliwość konsultowania i dyskusji dla tych aktywnych rad-

nych, którzy chcieliby coś więcej wnieść. 
 

   -  akcja w sprawie ekologii na terenie naszej Gminy – nie do-
szła do skutku zaplanowana kontrola posesji i w związku z tym 

należy poinformować na piśmie mieszkańców, dodając wyciąg z 
Regulaminu o utrzymaniu ładu i porządku na terenie Gminy o 

zasadach przestrzegania porządku, gospodarki odpadami oraz o 
skutkach nie dotrzymania zapisanych zasad. 

 
  -   przedstawienie informacji o działalności Międzygminnego 

      Związku Celowego z siedzibą  we Włodawie. 
 

-    radna Irena Pruniewicz: 
 
 – zwróciła się do Przedstawiciela Placówki Straży Granicznej aby 

na ulicy Pocztowej samochody były parkowane trochę głębiej po-
nieważ ulica jest wąska i trudno przejechać, 

 
-    radny Waldemar Korzeniewski: 

 



 – jak się przedstawia wycena budynku Ośrodka Zdrowia. 
 

-    odnośnie pracy Międzygminnego Związku Celowego radny p. 
Jacek Mazaniuk poinformował, że powstał Związek Gmin, które 

będą brały udział w budowie zakładu gospodarowania odpadami, 
będą z niego korzystały. Kluczowym parametrem było pozyska-

nie funduszy z Unii Europejskiej. Region, do którego należy Wło-
dawa  jest zakwalifikowany i tym samym jest szansa  ubiegania 

się o powyższe środki. Utrudnieniem jakie się pojawiło w pracy 
Związku jest chęć wystąpienia z niego Gminy Urszulin, co osłabi-

łoby siłę działania Międzygminnego Związku Celowego. 
 

                                         Ad.   4 
 

Wójt Gminy odczytał pisma, które wpłynęły do Urzędu w związku 
z prośbami o dofinansowanie różnych zadań i potrzeby nakładów 

finansowych z naszego budżetu: 
 

-     pierwsze pismo wpłynęło od Komendanta Miejskiego Pań-
stwowej Straży Pożarnej z Białej Podlaskiej w celu dofinansowa-

nia zakupu wozu strażackiego ratowniczo - gaśniczego dla Jed-
nostki  Straży Pożarnej  w Małaszewiczach, która obsługuje te-

ren naszej Gminy. Zostanie on zakupiony ze środków RPO ale 
musi być zabezpieczenie 15% kwoty przez samorządy. Jeden 

samochód finansuje Terespol, natomiast drugi samorządy z te-
renów gmin, które są obsługiwane. Dla Sławatycz jest zapisana 

kwota 10.000,00 zł.  jak dla naszego budżetu to kwota duża. Na 
dzień dzisiejszy wnioskodawcy chcą aby został dokonany zapis w 

protokole z Sesji o zabezpieczeniu powyższej kwoty, a całość tych 
środków będzie uruchomiona dopiero w roku 2009. 

      Po krótkiej dyskusji radni zaproponowali przeprowadzić gło-
sowania nad dwiema propozycjami tj. kwotę 5.000,00 zł. z tego 
względu, że  zaproponowana w piśmie jest dużym obciążeniem 

dla naszego budżetu  i kwotę 10.000,00 zł. wynikającą z pisma. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania za dofinansowaniem  w 

kwocie  5.000,00 zł. było 11 radnych, natomiast za kwotą 
10.000,00 zł. – 2 radnych. W związku z powyższym kwotą zabez-

pieczoną w budżecie Gminy zostanie 5.000,00 zł.  



 
 Następnie Wójt Gminy, zapoznał radnych z działalnością Gminy 
w okresie międzysesyjnym a mianowicie: 
 

1. Podpisano umowę z Zarządem Województwa Lubelskiego na wy-

konanie chodnika w ciągu ulicy Włodawskiej. 

 

2. Zatrudniono 6 osób na 4 miesiące w ramach robót publicznych. 

Koszty zatrudnienia refunduje Powiatowy Urząd Pracy. 

 

3. Urząd Marszałkowski Województwa Lubelskiego pozytywnie roz-

patrzył wniosek na utworzenie przedszkola samorządowego w 

Sławatyczach.  Przeprowadzono ze skutkiem pozytywnym nego-

cjacje z Dyrekcją Departamentu EFS w sprawie wartości dofi-

nansowania. Ostateczna kwota została zmniejszona o 400 zł. 

Dostarczono wszelkie niezbędne i wymagane załączniki do pod-

pisania umowy (dodatkowo zostanie dołączona dzisiejsza uchwa-

la o zatwierdzeniu projektu). 

 

4. Przygotowano plan funkcjonowania pomieszczeń przedszkolnych 

wraz z dokumentacją przetargową na roboty budowlane. 

 

5. Przygotowano wycenę nieruchomości zabudowanej budynkiem 

Ośrodka Zdrowia w Sławatyczach, przygotowano procedury prze-

targowe (radni zostali zapoznani z kwotami zapisanymi w doko-

nanej wycenie). 

 

6. Przeprowadzono rozmowę z przedstawicielami TP SA oraz Panem 

Radym Radosławem Trzeciakiem, w sprawie słupów na ul. 

Świerkowej. W wyniku rozmowy TP SA zaproponowała przesta-

wienie na własny koszt słupów z pasa drogi gminnej na posesje 



mieszkańców, ewentualnie na skraj tego pasa (przy ogrodze-

niach). Pan Radny Trzeciak po konsultacji z mieszkańcami, zre-

zygnował z takiego rozwiązania technicznego, skutkiem czego 

inwestycje wykreślono z planu TP SA.  

 

7. Złożono wniosek o  umorzenie 30% całości pożyczki zaciągniętej 

na budowę kanalizacji w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Śro-

dowiska i Gospodarki Wodnej, tj. 96 000zł, zostanie do spłaty 

zatem 74 000zł.  

 

8. Wykonano remonty dróg gruntowych w gminie. 

 

9. Wykonano uzupełniający dywanik asfaltowy na Rynku oraz za-

planowano położenie warstwy uzupełniającej na ulicy Wyzwole-

nia oraz Mickiewicza, wraz z remontem chodników. 

 

 

10. Przeprowadzono konsultacje z Komisją do Spraw Społecz-

nych Rady Gminy Sławatycze, Związkiem Nauczycielstwa Pol-

skiego, przedstawicielami Rady Rodziców, Rady Pedagogicznej w 

sprawie wniosku wyżej wymienionych o przedłużenie pełnienia 

funkcji przez obecnego Dyrektora Zespołu Szkół na kolejny 

okres. 

 

11.  Zorganizowano Zawody Gminne Ochotniczych Straży Po-

żarnych. Drużyna OSP Sławatycze wzięła także udział w Zawo-

dach Powiatowych OSP. W obydwu zajęła zaszczytne pierwsze 

miejsca. 

 



12.  Prowadzono rozmowy ze Starostą Bialskim oraz przedsta-

wicielami Policji w sprawie warunków i trybu przejęcia budynku 

Komisariatu Policji w Sławatyczach.  

 

Przewodniczący obrad odczytał pismo, które otrzymał od 

Senatora Rzeczypospolitej Polskiej Józefa Bergera -  odpowiedź 

Ministra Spraw Zagranicznych w sprawie małego ruchu granicz-

nego z Białorusią (pisma  zostały rozdane radnym obecnym na 

Sesji). 

 

                                      Ad.  6 

 

W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący przystąpił do 

podejmowania uchwał przygotowanych na XII Sesje Rady Gminy:  

 

-   uchwała w sprawie zamian w budżecie Gminy na 2008 rok – 

uzasadnienie o celowości podjęcia tej uchwały odczytała p. Ewa 

Lorenc – Skarbnik Gminy. W wyniku przeprowadzonego głoso-

wania uchwała Nr XII/73/08 została przyjęta przez radnych jed-

nogłośnie przy 13 głosach – za; 

 

-    uchwała w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu – 

„Utworzenie przedszkola samorządowego dla Gminy Sławatycze„ 

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego 

(EFS) – udzielając wyjaśnienia co do konieczności podjęcia tej 

uchwały Arkadiusz Misztal – Sekretarz Gminy poinformował, że 

jest ona niezbędna do uzupełniania dokumentacji złożonej w 

sprawie utworzenia samorządowego przedszkola, w wyniku prze-



prowadzonego głosowania uchwała Nr XII/74/08 została przyję-

ta przez radnych jednogłośnie tj. przy 13 głosach – za; 

 

-    uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy – 

przy tej uchwale wyjaśnienia udzielił Sekretarz Gminy - Arka-

diusz Misztal, który poinformował radnych, że zmiana wynagro-

dzenia wiąże się ze zmianą rozporządzenia w sprawie zasad wy-

nagradzania pracowników samorządowych, która podwyższa mi-

nimalne stawki wynagrodzenia m.in. wójtów gmin. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta przez 

radnych jednogłośnie tj. przy 13 głosach – za. 

 

                                       Ad.   7 

 

Przystępując do kolejnego punktu obrad Przewodniczący 

poprosił o zabranie głosu Wójta Gminy Dariusza Trybuchowicza 

celem udzielenia odpowiedzi na zgłoszone wnioski, interpelacje i 

zapytania radnych: 

 

-  remont budynku Ośrodka Zdrowia w Sławatyczach - dokładnej 

koncepcji remontu jeszcze nie znamy, z tego, co nam wiadomo 

będzie on przeprowadzony zgodnie z wymogami Unijnymi i zo-

stanie dostawiona jeszcze jedna kondygnacja aby zwiększyć ilość 

pomieszczeń niezbędnych do pełnego funkcjonowania. 

 

-  remont ul. Mickiewicza po jednej stronie tej ulicy zostanie po-

łożony chodnik, druga strona  uzupełniona krawężnikiem, na 

powierzchni  położona masa,  wjazdy tam gdzie zajdzie taka ko-

nieczność uzupełnione kostką betonową pozyskaną z rozbiórki. 



Ulica ma być tak wypoziomowana, że woda będzie z niej spływała 

w kierunku ulicy prowadzącej w stronę Rynku. 

 

-   położona nowa nawierzchnia przy Rynku zostanie poprawiona 

w związku z tym, że droga nie została wyprofilowania i woda po 

opadach  stoi na drodze; 

 

-   wejście na hipotekę GS „SCH„ w tej chwili nie jest to możliwe 

ze względu na to, że budynek Gminnej Spółdzielni (magazyn) stoi 

na naszym gruncie i w tej sytuacji musimy szukać innej możli-

wości (innego budynku z gruntem, należącego do GS „SCH”). 

 

- Jeżeli chodzi o wycenę budynku Ośrodka Zdrowia w Sławaty-

czach to Wójt poinformował, że jest ona u pracownika Urzędu 

Gminy i można się z  nią zapoznać – zarówno jak z wyceną i fo-

tografiami, które do tych potrzeb zostały wykonane). 

 

Jeżeli od września będą przyjmowane wnioski na pozyska-

nie środków, to na pewno złożymy wnioski na kanalizację oraz 

remont świetlic wiejskich, których stan tego wymaga do dalszego 

funkcjonowania. Można jednorazowo pozyskać kwotę maksy-

malną i tym załatwić remont świetlic. 

 

-  Wójt poinformował, że  jeżeli chodzi o zamieszczanie informacji 

o pracy samorządu, zawiadomienia o terminach Sesji i protokoły 

z Sesji na stronie Urzędu wszystkie te niezbędne materiały do 

wiadomości zainteresowanym są umieszczane na naszym BIP, 

ponieważ to wykonujemy we własnym zakresie. 

 



-  natomiast jeżeli chodzi o zwoływanie Komisji to pan Wójt 

udzielając odpowiedzi poinformował, że w kwestiach „branżo-

wych”, kiedy są przygotowywane materiały na Sesje i niezbędne 

jest posiedzenie Komisji, to je zwołujemy za każdym razem i w 

miarę potrzeb, aby zostały zaopiniowane uchwały  lub nastąpiło 

podjęcie decyzji pozostającej w gestii danej Komisji Rady.(np. 

ostatnie posiedzenie Komisji ds. Społecznych w sprawie powie-

rzenia Dyrektorowi Zespołu Szkół w Sławatyczach pełnienia dalej 

tej funkcji - opinia).  

Przy tym temacie głos zabrał Przewodniczący obrad infor-

mując, że większość uchwał, które są przygotowywane na Sesje 

wynika z bieżącej pracy Urzędu, natomiast wszystkie, które wy-

magają konsultacji Komisji Rady są przedstawiane na posiedze-

niach Komisji (np. uchwały ze stawkami podatkowymi budżet). 

Natomiast jest jeszcze jedna sprawa dość ważna, że bardzo czę-

sto uchwały na sesje są przygotowywane z dnia na dzień w 

ostatniej chwili, bo wymaga tego codzienność i terminy, które za 

tym idą i wówczas naprawdę nie ma czasu aby przed Sesją były 

zwołane Komisje do ich przeanalizowania. Tak samo jest i z Se-

sjami, zwołanie których  wyznaczają nam terminy niezbędne do 

załatwienia dość ważnych spraw i zagadnień związanych z funk-

cjonowaniem Urzędu. Ale na dzień dzisiejszy na ile jest to możli-

we, to Komisje są zapoznawane na swoich posiedzeniach z przy-

gotowywanymi dokumentami. 

 

-  radny Antoni Kiryluk zwrócił się z zapytaniem o dalsze losy 

CPN w Lisznej. Odpowiadając Wójt Gminy wyjaśnił, że CPN bę-

dzie rozebrany – do Urzędu Gminy wpłynęła decyzja ze Staro-

stwa o pozwoleniu na jego rozbiórkę. 



 

- ekologia w naszej gminie to na dzień dzisiejszy jest naprawdę 

tragedia. Czy powiadomienie pisemne da efekt wśród mieszkań-

ców, to nie jesteśmy o tym przekonani. Wójt stwierdził, że pro-

blem  rozwiązałby się może wówczas, gdyby została wprowadzo-

na opłata w formie opodatkowania. Radny Jacek Mazaniuk za-

bierając głos stwierdził, że należy wykonać pierwszy krok w tym 

kierunku i może osiągniemy jakiś efekt w tej kwestii. Ludziom 

należy wiele rzeczy uświadomić i zapoznać na jakich zasadach to 

funkcjonuje. Na pewno do części mieszkańców dotrze i może 

problem chociaż w części będzie się rozwiązywał. 

Wójt Gminy poinformował, że gminach bogatszych są powo-

łane specjalne służby do kontroli i egzekwowania od mieszkań-

ców wywiązywania się z zasad utrzymania ładu i porządku oraz  

usuwania nieczystości zgodnie z ustalonymi wytycznymi. Sam 

ten problem na pewno się nie rozwiąże. Nieuchronnie zbliża się 

rok 2010 i wchodzą odpowiednie dyrektywy Unijne i będziemy 

zmuszeni przeprowadzać na bieżąco kontrole i karać za niedo-

trzymywanie regulaminu w sprawie utrzymania ładu i porządku 

na terenie Gminy. Wyślemy do mieszkańców odpowiednie infor-

macje. 

Zabierając głos Sekretarz Gminy Arkadiusz Misztal zapro-

ponował aby pieniądze, które pójdą na wykonanie broszur prze-

znaczyć na edukację w tym temacie oraz akcje ekologiczne (dzie-

ci i młodzież), to może osiągniemy większy efekt z całej akcji niż  

rozsyłanie broszur, które i tak nie będą przez społeczeństwo czy-

tane i ich zapisy brane do przysłowiowego serca. 

Radny Jacek Mazaniuk stwierdził, że rozpoczynając taką 

akcję wśród dzieci i młodzieży musimy to kontynuować przez ca-



ły czas, bo jeżeli powstanie próżnia to również nie osiągniemy 

efektu i nasze starania pójdą na marne. 

Wójt stwierdził, że na pewno młodzież będzie bardziej po-

datna na ten temat ale praca pod tym kątem musi być ciągła. 

Postaramy się w tej kwestii poczynić kroki aby osiągnąć pozy-

tywny efekt. 

 

                                                Ad.  8 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Sesja XII Rady Gmi-

ny została zakończona.     

 

Protokołowała                                     Przewodniczący 

                                                             Rady Gminy 

Regina Parczewska 

                                                         Józef  Chomiczewski 

 

 

 

 

 

 


